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Rampenfonds  -  Opvolging schadedossiers landbouw

De schadedossiers van de landbouwramp in de periode tussen mei en juli 2016 zijn nog 
steeds niet volledig afgehandeld. Ongeveer 29% van de dossiers zou volgens een artikel 
in Het Belang van Limburg van 9 april 2018 nog niet eens opgestart zijn. In het antwoord 
op mijn schriftelijke vraag nr. 359 van 20 juni 2017 stelde de minister dat eind 2018 alle 
dossiers afgehandeld zouden zijn. In het bewuste krantenbericht wordt dit nogmaals 
bevestigd.

Twaalf dossierbehandelaars houden zich bezig met de afhandeling van 6507 dossiers. In 
totaal zal deze afhandeling meer dan twee jaar geduurd hebben. Dat is een lange periode 
voor een sector die te kampen heeft met kleine winstmarges en waar de minste 
tegenslag grote gevolgen kan hebben.

1. Plant de minister bijkomende initiatieven om in de toekomst de afhandelingssnelheid 
van dossiers gevoelig te verhogen? Zo ja, welke initiatieven onderneemt de minister? 
Zo neen, waarom niet?

2. Wat is de gemiddelde doorlooptijd van een dossier van indiening tot uitbetaling? Wat 
was de gemiddelde doorlooptijd van een dossier op federaal niveau?



GEERT BOURGEOIS
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN BUITENLANDS BELEID EN 
ONROEREND ERFGOED

ANTWOORD
op vraag nr. 222 van 11 april 2018
van MARINO KEULEN

Het Vlaams Rampenfonds moet de schadedossiers met betrekking tot de erkende rampen 
van 2016 nog behandelen volgens de federale regelgeving, die toen nog van kracht was 
nadat die bevoegdheid (met ingang van 1 juli 2014) overgeheveld werd naar de 
gewesten.

Toekomstige rampendossiers zullen behandeld worden overeenkomstig de bepalingen 
van het decreet van 3 juni 2016 en van het uitvoeringsbesluit van 23 december 2016, 
die beide in werking getreden zijn op 1 maart 2017.

Met de nieuwe regelgeving is gestreefd naar een optimalisering en vereenvoudiging van 
de procedures en in het bijzonder naar kortere termijnen en doorlooptijden t.o.v. de 
werkwijze volgens de federale regelgeving. Voor meer gedetailleerde informatie verwijs 
ik naar de memorie van toelichting bij het decreet en naar de nota's aan de Vlaamse 
Regering waarmee het uitvoeringsbesluit ter goedkeuring werd voorgelegd, eerst 
principieel (op 21 oktober 2016 – VR 2016 2110 DOC.1106/1) en vervolgens definitief 
(op 23 december 2016 - VR 2016 2312 DOC.1460/1).

Daarnaast maak ik ook werk van een toekomstige digitalisering van de procedures voor 
de dossierbehandeling door het Vlaams Rampenfonds. Ik heb dat toegelicht in de 
beleidsbrief Algemeen Regeringsbeleid 2017-2018.

Ik heb begrip voor de perceptie als zou de behandeling van de rampendossiers veel tijd 
in beslag nemen maar moet in dat verband toch wijzen op de volgende elementen.

 De overheveling van de bevoegdheid van de federale staat naar de gewesten ging 
gepaard met een zeer beperkte overdracht van middelen. Die middelen volstonden 
absoluut niet voor een efficiënte behandeling van de 9 erkende rampen die het Vlaams 
Rampenfonds sedert zijn aantreden te verwerken kreeg (2 erkende rampen in 2014, 3 
in 2015 en 4 in 2016).

Vooral de langdurige overvloedige regenval en overstromingen tussen 27 mei en 26 
juni 2016 op het grondgebied van het volledige Vlaamse Gewest woog hierin zeer 
zwaar, met de ontvangst van meer dan 6.500 schadedossiers.

 Geconfronteerd met deze vaststelling heb ik in het najaar van 2016 maatregelen 
getroffen om hieraan te remediëren:
- enerzijds door een versterking van het team Vlaams Rampenfonds met 10 extra 

personeelsleden. Deze zijn effectief in dienst getreden (gespreid in de tijd) in het 
voorjaar van 2017 en moesten uiteraard nog opgeleid worden in de materie;

- anderzijds door het budget voor de vergoeding van de rampenschade te verhogen 
met 57,8 miljoen euro in de begroting 2017 en nogmaals met 33,736 miljoen euro 
in 2018.

 De erkenningsbesluiten voor de vier rampen van 2016 zijn gepubliceerd in het 
Belgisch Staatsblad van 31 oktober 2016, 3 januari 2017 en (voor 2 rampen) 9 januari 
2017. De schadelijders konden hun aanvraagdossiers bij het Vlaams Rampenfonds 



indienen tot uiterlijk 31 januari 2017 (voor één ramp) en tot 30 april 2017 (voor de 
drie andere rampen). Veruit het grootste aantal dossiers is pas ingediend aan het 
einde van die termijnen.

De dossierbehandeling is dan ook maar goed van start kunnen gaan in het voorjaar van 
2017 en is sedertdien geleidelijk versneld. Het Vlaams Rampenfonds houdt geen cijfers 
bij m.b.t. de doorlooptijden van de dossiers. Die doorlooptijd kan immers sterk variëren 
naargelang de complexiteit van een dossier, het feit of een ingediend dossier al dan niet 
volledig is, de tijd die nodig is voor het onderzoek dat moet verricht worden door een 
expert, e.d.m.
Het Vlaams Rampenfonds volgt de evolutie van de dossierbehandeling wel nauwgezet op. 
Eind april 2018 waren er, van de 6.567 dossiers die voor de vier rampen van 2016 
ingediend werden, 5.329 in behandeling genomen. Daarvan zijn er inmiddels 3.441 
volledig afgewerkt en betaald (totale schadevergoeding: 54.575.427,64 euro).
Er zijn dus nog 1.888 dossiers verder af te werken en nog 1.238 dossiers die moeten 
gestart worden. Deze aantallen verminderen stelselmatig.

Mijn diensten doen er alles aan om alle dossiers af te werken tegen eind 2018, zoals ik 
gevraagd heb.

Zelfs met de toepassing van de oude (federale) regelgeving verloopt de 
dossierbehandeling door de Vlaamse administratie sneller en efficiënter dan het geval 
was (en is) in de federale administratie. Het Vlaams Rampenfonds heeft de 
rampendossiers van de 5 erkende rampen van 2014 en 2015 volledig afgehandeld (op 
enkele dossiers na, die het voorwerp uitmaken van betwistingen) en de behandeling van 
de dossiers van de rampen in 2016 is op kruissnelheid.
Daarentegen is aan federale zijde een groot deel van de rampendossiers van de 
Pinksterstorm van 2014 nog steeds niet afgehandeld.


